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PROTOKÓŁ nr XXII/2012  
sesji Rady Miejskiej w Suwałkach  

odbytej w dniu 30 maja 2012 r. w godz. 1000 - 1420  

w sali konferencyjnej nr 26 Urzędu Miejskiego w Suwałkach  
przy ul. Mickiewicza 1. 

 
Obradom przewodniczył: 
Andrzej P. Chuchnowski – Przewodniczący Rady Miejskiej. 
 

Na 23 radnych ustawowego składu Rady Miejskiej w obradach uczestniczyło  
21 radnych, w związku z powyŜszym istniało wymagane quorum do podejmowania 
prawomocnych uchwał.  
 

Na sali obrad obecnych było ok. 110 osób.  
 

Radni obecni: 

1. Andrzej P. Chuchnowski, 
2. Zbigniew R. De – Mezer,  
3. Grzegorz Gorlo, 
4. Dorota A. Jabłońska,  
5. Adam Kacprzyk,  
6. Józef D. Kimera,  
7. Zdzisław Koncewicz,  
8. Stanisław Kulikowski,  
9. Adam Ołowniuk,  

10. Krzysztof Ołowniuk,  
11. Leszek Perkowski, 
12. Zdzisław Przełomiec,  
13. Anna Ruszewska,  
14. Agnieszka D. Rzatkowska,  
15. Stanisław Sieczkowski,  
16. Jadwiga M. Szczypiń,  
17. Sławomir J. Szeszko, 
18. BoŜena Topczyłko,  
19. Krzysztof  Tumialis,  
20. Andrzej Turowski,  
21. Tadeusz F. Zamaro,  
 

nieobecni:  
1. Janusz A. Krzesicki,  
2. Włodzimierz Marczewski.   

 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  
 

W obradach uczestniczyli: 
Prezydent Miasta Suwałk, Zastępcy Prezydenta, Skarbnik i Sekretarz Miasta, naczelnicy 
niektórych wydziałów Urzędu Miejskiego, kierownicy inspekcji, policji i straŜy, prezesi  
i dyrektorzy niektórych jednostek organizacyjnych, przedstawiciele radia i telewizji oraz prasy. 
Listy obecności stanowią kolejno załączniki nr 2 – 5 do protokołu.  
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Ad pkt. 1 
Otwarcie obrad. 
 

Andrzej P. Chuchnowski otwierając XXII obrady Rady Miejskiej powitał Czesława 
Renkiewicza – Prezydenta Miasta Suwałk, Zastępców Prezydenta – Marka Buczyńskiego  
i Łukasza Kurzynę, Wiesława Stelmacha – Skarbnika Miasta i Adama Karczewskiego – 
Sekretarza Miasta oraz wszystkich obecnych na sesji.  
 

 
Ad pkt. 2  
Przyjęcie wniosków do porządku obrad. 
 

Andrzej P. Chuchnowski poinformował, iŜ porządek radni otrzymali wraz  
z zawiadomieniem o zwołaniu sesji oraz wniósł do porządku punkt 7 pn. „Wystąpienie Prof. 
dr hab. Jerzego Sikorskiego Rektora Państwowej WyŜszej Szkoły Zawodowej im. prof. 
Edwarda F. Szczepanika w Suwałkach”. W konsekwencji pozostałe punkty uległy 
przesunięciu kolejno o jeden. Zwrócił się z zapytaniem, czy radni mają uwagi lub wnioski  
do porządku obrad. Radni nie zgłosili uwag i wniosków wobec czego został przyjęty 
następujący porządek obrad:  

 

1. Otwarcie obrad.  

2. Przyjęcie wniosków do porządku obrad.  

3. Przyjęcie protokołu nr XXI/2012 obrad Rady Miejskiej w Suwałkach. 

4. Przyjęcie Informacji o pracy Prezydenta Miasta Suwałk i wykonaniu uchwał Rady 
Miejskiej w Suwałkach od 25 kwietnia 2012 r. 

5. Rozpatrzenie  projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego 
Miasta Suwałki wraz ze sprawozdaniem z wykonania budŜetu za 2011 rok.  

6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia Prezydentowi Miasta Suwałk 
absolutorium. 

7. Wystąpienie Prof. dr hab. Jerzego Sikorskiego Rektora Państwowej WyŜszej Szkoły 
Zawodowej im. prof. Edwarda F. Szczepanika w Suwałkach. 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie likwidacji MłodzieŜowego Domu Kultury  
w Suwałkach.  

9. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie rozwiązania zespołu 
placówek, tj. Centrum Doskonalenia Nauczycieli i Kształcenia Ustawicznego  
w Suwałkach.  

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie włączenia Centrum Kształcenia 
Ustawicznego w Suwałkach do Zespołu Szkół Technicznych w Suwałkach.  

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie współpracy Miasta Suwałki  
z Miastem Czerniachowsk, Obwód Kaliningradzki Federacji Rosyjskiej.  

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przekazania środków finansowych 
Komendzie Miejskiej Policji w Suwałkach. 

13. Interpelacje i zapytania radnych.  

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przedłuŜenia czasu obowiązywania taryf  
dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków.  
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15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie postanowienia o odbieraniu odpadów 
komunalnych od właścicieli nieruchomości, połoŜonych na terenie Suwałk,  
na których nie zamieszkują mieszkańcy, a powstają odpady komunalne.  

16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie podziału Gminy Miasta Suwałki na sektory  
w celu zorganizowania odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 
nieruchomości.  

17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchylenia uchwały Nr XIX/195/2012  
Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 29 lutego 2012 roku w sprawie przystąpienia  
do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenów 
połoŜonych w granicach administracyjnych miasta Suwałk przeznaczonych pod linię 
400kV relacji Ełk – Granica Państwa.  

18. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego terenów połoŜonych w granicach 
administracyjnych miasta Suwałki przeznaczonych pod linię 400kV relacji Ełk – 
Granica Państwa.  

19. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany „Studium uwarunkowań i kierunków 
zagospodarowania przestrzennego miasta Suwałk”.  

20. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budŜecie miasta na 2012 rok.  

21. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 
Miasta Suwałki na lata 2012 – 2025.  

22. Udzielenie odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.  

23. Wnioski i oświadczenia radnych.  

24. Zamknięcie obrad. 
 

 
Ad pkt. 3  
Przyjęcie protokołu nr XXI/2012 sesji Rady Miejskiej w Suwałkach.  
 

Andrzej P. Chuchnowski poinformował, iŜ zgodnie z przepisami § 46 Statutu Miasta 
Suwałk protokół XXI obrad został sporządzony i wyłoŜony do wglądu radnym w siedzibie 
Biura Rady Miejskiej. Radni mogli zgłaszać poprawki lub uzupełnienia do protokołu  
nie później niŜ w dniu poprzedzającym sesję Rady, na której następuje przyjęcie protokołu, 
czyli w dniu 29 maja 2012 r. W wymienionym terminie do treści protokołu radni nie zgłosili 
poprawek i uzupełnień, wobec czego protokół nr XXI/2012 obrad Rady Miejskiej  
w Suwałkach został przyjęty. 
 

 
Ad pkt. 4  
Przyjęcie Informacji o pracy Prezydenta Miasta Suwałk i wykonaniu uchwał Rady 
Miejskiej w Suwałkach od dnia 25 kwietnia 2012 roku  
– załącznik nr 6 do protokołu.  
 

Andrzej P. Chuchnowski poinformował, Ŝe Informację… radni otrzymali w materiałach 
sesyjnych.  
 

Radni nie zgłosili uwag, w związku z tym Informacja o pracy Prezydenta Miasta Suwałk  
i wykonaniu uchwał Rady Miejskiej od dnia 25 kwietnia 2012 r. została przyjęta.  
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Ad pkt. 5  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego 
Miasta Suwałki wraz ze sprawozdaniem z wykonania budŜetu za 2011 rok.  
 
Andrzej Chuchnowski poinformował, Ŝe Rada Miejska otrzymała Sprawozdanie Prezydenta 
Miasta Suwałk z wykonania budŜetu miasta za 2011 rok oraz Sprawozdanie finansowe Miasta 
Suwałki za 2011 rok w terminie ustawowym.  

Ponadto przekazał do wiadomości, iŜ wersja elektroniczna wymienionych dokumentów 
znajduje się na stronie Biuletynu Informacji Publicznej Urzędu Miejskiego w Suwałkach.  
Sprawozdania stanowią załączniki 7 i 8 do protokołu.   
 
Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały oraz przedstawił prezentację 
slajdów 
– załącznik nr 9 do protokołu  
 
Zdzisław Przełomiec przedstawił opinię Komisji Finansowo – BudŜetowej  
– załącznik nr 10 do protokołu.  
 
Zbigniew De – Mezer przedstawił opinię Komisji Rewizyjnej  
– załącznik nr 11 do protokołu.  
 
Andrzej Chuchnowski poinformował, Ŝe uchwałą nr RIO.V–00321–12/12 składu 
orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Białymstoku z dnia 11 kwietnia 2012 r.  
w sprawie wyraŜenia opinii o przedłoŜonym przez Prezydenta Miasta Suwałk sprawozdaniu  
z wykonania budŜetu za 2011 rok przedmiotowe Sprawozdanie… zostało zaopiniowane 
pozytywnie. Następnie odczytał treść uchwały RIO, która stanowi załącznik nr 12  
do protokołu.  
 
Głosowanie nad projektem uchwały: 
– za przyjęciem głosowało   – 17 radnych,  
– przeciw     –   4 radnych,  
– wstrzymało się od głosu   –   0.  
 
Większością głosów została podjęta: 

UCHWAŁA nr XXII/226/2012 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 30 maja 2012 r. 
w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Miasta Suwałki wraz  
ze sprawozdaniem z wykonania budŜetu za 2011 rok 
− załącznik nr 13 do protokołu.  
 
Ad pkt. 6  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia Prezydentowi Miasta Suwałk 
absolutorium.  
 
Zbigniew De – Mezer przedstawił wniosek Komisji Rewizyjnej  
– załącznik nr 14 do protokołu.  
 

Andrzej Chuchnowski poinformował, Ŝe uchwałą nr RIO.V–00322–14/12  
składu orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Białymstoku z dnia 16 maja 2012 r. 
stwierdzono, Ŝe wniosek Komisji Rewizyjnej spełnia wymogi określone w ustawie o samorządzie 
gminnym, Ŝe wniosek Komisji Rewizyjnej spełnia wymogi określone w ustawie o samorządzie 
gminnym. Następnie odczytał treść uchwały RIO, która stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 



5 

W dyskusji udział wzięli przedstawiciele klubów radnych i ugrupowań funkcjonujących  
w Radzie Miejskiej w Suwałkach. Radni Zdzisław Przełomiec w imieniu Klubu „Łącza nas 
Suwałki”, Adam Kacprzyk w imieniu Klubu „Blok Samorządowy”,   Józef Kimera w imieniu 
ugrupowania „Sojusz Lewicy Demokratycznej” oraz Krzysztof Tumialis w imieniu 
ugrupowania „Platforma Obywatelska” opowiedzieli się za udzieleniem absolutorium 
Prezydentowi Miasta Suwałk. Odmienne stanowisko zaprezentował radny Grzegorz Gorlo  
w imieniu Klubu „Prawo i Sprawiedliwość, który  na wstępie oznajmił, Ŝe inne poglądy  
czy inny punkt widzenia na daną sprawę nie oznaczają braku szacunku do człowieka,  
bo to człowiek jest najwyŜszą wartością. Podkreślając swoje prawo do innych poglądów 
podał przykłady samorządów borykających się z problemami finansowymi i jako przyczynę 
tego faktu podał spadek dochodów np. z PIT i CIT. Po upadłości duŜych firm, spadek 
dochodów moŜe znacząco wpłynąć na kondycję budŜetu miejskiego. Podkreślił 
kosztotwórczość miejskich inwestycji i zadania, które nie zawsze są realizowane na rzecz 
odbiorcy. Podał innowacyjność i kształcenie jako waŜne elementy do zrobienia w interesie 
mieszkańca – akcjonariusza Miasta. Efektywne i skuteczne szkoły, mało liczne klasy, szkoły 
kształcące ludzi, którzy wychodzą ze szkół i uderzają w rynek. Radny zwrócił uwagę na 
zmiany w spółkach, które przyniosły dobre efekty np. Targowiska Miejskie. Konkludując 
oznajmił, Ŝe „Prawo i Sprawiedliwość” nie udzieli absolutorium Prezydentowi Miasta. 
 

Czesław Renkiewicz w odniesieniu do stanowisk poszczególnych klubów i ugrupowań 
radnych stwierdził, iŜ naturalnym faktem jest róŜnica w poglądach na temat rozwoju miasta  
i działań, które były realizowane. Patrząc od strony ekonomicznej na wszystkie wskaźniki  
w kontekście wielkości wpływów budŜetowych, nawet jeśli występują jakieś tendencje 
negatywne, to mimo wszystko są one na tyle dobre i korzystne dla miasta, Ŝe nie moŜna 
mówić generalnie o załamaniu gospodarczym. JeŜeli wygenerowano w ubiegłym roku  
o 8 milionów złotych więcej dochodów własnych, to jest bardzo dobrze. Oznacza to,  
Ŝe lokalnym  przedsiębiorcom nie dzieje się aŜ tak źle – ten kryzys jeszcze do nich nie dotarł. 
Bardzo wielu myśli o inwestowaniu. Część firm w Suwalskiej Specjalnej Strefie 
Ekonomicznej juŜ inwestycje rozpoczęła. Dobrze jest, Ŝe Suwałki nie stoją na jednej  
czy kilku duŜych firmach, bo w przypadku załamania gospodarczego mogłaby to być tragedia 
dla miasta. Przedsiębiorcy w Suwałkach są rozproszeni, działają w róŜnych branŜach   
i generują zatrudnienie, podatki i dochody do budŜetu. MoŜemy porównywać się do innych 
samorządów na świecie. Na przykład Grand – Synthe, jedna z najbogatszych gmin we Francji 
– tam nie moŜna uchwalić budŜetu, który zakłada deficyt, poniewaŜ tak wynika z ich 
przepisów. U nas prawo zezwala na uchwalenie budŜetu, który nie bilansuje dochodów  
i wydatków. W odniesieniu do wypowiedzi radnego Grzegorza Gorlo w zakresie trafności 
kierunków rozwojowych, decyzji inwestycyjnych oznajmił, iŜ na ten temat odbyło się wiele 
dyskusji. Aquapark, do którego Miasto musi dopłacać jest potrzebny mieszkańcom  
pod względem rekreacyjnym jak i zdrowotnym. W tym roku nastąpił wzrost ilości osób 
korzystających z jego usług. Obserwując tendencje wzrostowe nie moŜna powiedzieć,  
Ŝe on jest niepotrzebny. Stadion piłkarski poddany gruntownej modernizacji daje moŜliwość 
rozwoju młodzieŜy. W niedzielę odbyła się tam uroczystość otwarcia szkółki piłkarskiej – 
wydarzenie sportowe i rodzinne. Sala koncertowo – teatralna będzie waŜnym ośrodkiem 
kulturalnym nie tylko w Suwałkach, ale w całym regionie. Te obiekty są potrzebne naszym 
mieszkańcom. W kontekście efektywności działań szereg zmian juŜ nastąpiło, na przykład 
stworzenie nowej silnej jednostki Zarząd Dróg i Zieleni, która połączyła zadania Miejskiej 
Dyrekcji Inwestycji i Zakładu Usług Komunalnych; zmiana rozkładu komunikacji miejskiej, 
dzięki której wzrosły przychody spółki oraz ilość przewoŜonych pasaŜerów; przekazanie 
kanalizacji deszczowej Przedsiębiorstwu Wodociągów i Kanalizacji – dzięki temu działaniu 
porządkującemu w jednym podmiocie będą skupione instalacje podziemne, czyli wodna, 
sanitarna i deszczowa itd. Małymi krokami wiele sfer jest porządkowanych. Oznajmił,  
iŜ przyjmuje wszelką krytykę, ale niestety nie da się wszystkiego na raz zrobić. Zaprosił 
radnych do udziału w debacie na temat, jak mają wyglądać Suwałki za 10 – 20 lat. Nadmienił, 
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iŜ dokument „Strategia ZrównowaŜonego Rozwoju Miasta Suwałki do roku 2020”, przyjęty 
w 2007 roku,  w duŜej mierze juŜ wymaga aktualizacji. Opracowuje się wiele dokumentów 
strategii rozwoju regionalnego, zagospodarowania przestrzennego kraju, polityka miejska  itd. 
opracowanych w perspektywie do roku 2030, które będą bezpośrednio przekładały się  
na nasze miasto. W związku z powyŜszym w czerwcu zostanie przedłoŜony radzie projekt 
uchwały w sprawie   przystąpienia do aktualizacji  Strategii.  Zachęcał radnych do udziału  
w pracach komisji nad opracowaniem tego dokumentu, nad rozwojem naszego miasta  
i zgłaszania wszelkich sugestii na temat kierunków działań, które powinien podejmować 
organ wykonawczy.  Nadmienił, iŜ na sesji będzie równieŜ przyjmowany bardzo waŜny 
dokument aktualizujący Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 
przestrzennego miasta Suwałk.  
 

Grzegorz Gorlo oznajmił, iŜ nigdy nie stał na stanowisku, Ŝe Aquapark jest niepotrzebny,  
ale poza nim w mieście są jeszcze dwa baseny. Zanim wybudowano Aquapark naleŜało 
precyzyjnie przemyśleć, jak je efektywnie zagospodarowywać. W odniesieniu do stadionu, 
przed budową powinny być bardzo precyzyjnie określone zadania, co chcemy tym działaniem 
zrealizować. Podał przykłady działania kompleksowego np. w zarządzaniu orlikami.  
To jest dobro wspólne i naleŜy maksymalnie zefektywizować działania, poniewaŜ wszystkie 
wydane środki muszą pracować na rzecz poszczególnego mieszkańca. Suwalczanie 
potrzebują wsparcia ze strony miasta w postaci usług świadczonych przez dobre Ŝłobki, 
przedszkola, szkoły. Potrzebują poczucia bezpieczeństwa dla swoich dzieci. To przekłada się 
na rozwój ich sfery zawodowej, a za tym idą większe wpływy do budŜetu z tytułu podatków. 
JeŜeli będą podejmowane kolejne kroki to wg zasady: zadanie – cel –realizacja – skutek. 
Rozliczać naleŜy po rezultatach, a nie po tym, Ŝe ktoś coś zbudował, Ŝe zostały 
zaoszczędzone koszty – waŜny jest efekt.  
 

Andrzej Chuchnowski poinformował, iŜ zgodnie z przepisem art. 28 lit. a ustawy z dnia  
8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym “Uchwałę w sprawie absolutorium rada gminy 
podejmuje bezwzględną większością głosów ustawowego składu rady gminy”.  
 
Głosowanie nad projektem uchwały: 
– za przyjęciem głosowało   – 17 radnych,  
– przeciw     –   4 radnych.  
 
Bezwzględną większością głosów została podjęta: 

UCHWAŁA nr XXII/227/2012 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 30 maja 2012 r. 
w sprawie udzielenia Prezydentowi Miasta Suwałk absolutorium  
− załącznik nr 16 do protokołu.  
 
Andrzej Chuchnowski w imieniu radnych złoŜył Czesławowi Renkiewiczowi Prezydentowi 
Miasta Suwałk gratulacje.  
 

Czesław Renkiewicz podziękował wszystkim w imieniu własnym oraz wszystkich 
współpracowników za realizację budŜetu i pracę na rzecz rozwoju i funkcjonowania miasta.  
 

Ad pkt. 7  
Wystąpienie Prof. dr hab. Jerzego Sikorskiego Rektora Państwowej WyŜszej Szkoły 
Zawodowej im. prof. Edwarda F. Szczepanika w Suwałkach.  
 

Prof. dr hab. Jerzy Sikorski poinformował, iŜ PWSZ jest młodą, działającą 7 rok uczelnią. 
W jej ramach znajdują się 3 instytuty, w tym Instytut Politechniczny, Instytut Ochrony 
Zdrowia, Instytut Humanistyczno – Ekonomiczny. PWSZ kształci łącznie 2180 studentów  
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na 13 kierunkach. Docelowo uczelnia dąŜy do kształcenia ok. 3000 studentów. Aktualnie jest 
zatrudnionych 191 pracowników naukowo – dydaktycznych, w tym 20 profesorów,  
15 doktorów habilitowanych, 71 doktorów.  Przedstawił strategię uczelni przyjętą na okres 
czterech lat, której zadaniem podstawowym jest dostosowanie sytemu kształcenia do potrzeb 
regionu i rynku pracy. Uczelnia nie kształci bezrobotnych. ZałoŜeniem jest przygotowanie 
absolwenta do walki na rynku pracy dzięki wysokiej jakości kształcenia na poziomie 
akademickim. Inne cele to między innymi: współpraca z instytucjami akademickimi  
i badawczymi w Polsce i za granicą; uruchamianie nowych kierunków studiów i specjalności 
powiązanych z potrzebami lokalnego i regionalnego rynku; uczestnictwo w projektach  
oraz programach krajowych i zagranicznych; wysoki poziom kwalifikacji pracowników 
uczelni i dąŜenie do takiego stanu zatrudnienia, aby wśród nauczycieli akademickich znacznie 
wzrosła liczba pracowników uczelni na podstawowym miejscu pracy; skuteczniejsza 
działalność administracji, elastyczna struktura organizacyjna oraz zdecentralizowany system 
zarządzania; dobre warunki studiowania oraz do pracy mocna kondycja finansowa  
oraz umiejętność pozyskiwania środków finansowych oraz ich racjonale wykorzystanie; 
budowa campusu akademickiego; dąŜenie do uzyskania statusu uczelni pogranicza. 
Poinformował, iŜ w najbliŜszym czasie zostanie prawdopodobnie podpisane porozumienie  
o współpracy z Ministerstwem Finansów. Studenci mogliby odbywać tam praktyki, mieliby 
dostęp do zasobów bibliotecznych itd. Poinformował o zmianach kadrowych na uczelni  
na stanowiskach kanclerza, kwestora oraz dyrektora Instytutu Politechnicznego.  
 

Zbigniew De - Mezer pogratulował pręŜnego rozwoju uczelni. Zwrócił jednak uwagę  
na utrudniony kontakt z władzami szkoły. Poinformował, iŜ wielokrotnie usiłował umówić się 
na spotkanie z rektorem, ale bez pozytywnego rezultatu, a kontakt z przedstawicielami 
samorządu jest waŜny. Zapytał, czy został juŜ powołany konwent PWSZ. W jego opinii 
strategia rozwoju uczelni powinna być budowana na bazie lokalnych potrzeb. Z danych 
Powiatowego Urzędu Pracy wynika, Ŝe absolwenci po niektórych kierunkach są bezrobotni. 
Warto zastanowić się, czy te kierunki które funkcjonują w odniesieniu do realnych danych  
są właściwe. Chciałby równieŜ porozmawiać na temat pedagogiki. Chciałby równieŜ, aby 
rektor suwalskiej uczelni był rozpoznawalny w Suwałkach, poniewaŜ powinien kreować 
wizerunek uczelni jako części społeczności lokalnej.  
 

Prof. dr hab. Jerzy Sikorski oznajmił, Ŝe zawsze jest otwarty na wszelkiego rodzaju 
rozmowy i zaprosił zainteresowanych na spotkanie. Nie zgodził się ze stwierdzeniem,  
Ŝe powinien być rozpoznawalny tylko w Suwałkach. W jego opinii wnosi teŜ wiele dobrego 
jeśli jest rozpoznawalny równieŜ w Warszawie, jako rektor PWSZ w Suwałkach, a nie tylko 
jako profesor. Dzięki temu promuje uczelnię, zdobywa nowe kontakty i to jest bardzo waŜne 
dla szkoły. Poinformował, teŜ Ŝe konwent został powołany. W kwestii bursy przekazał  
do wiadomości, iŜ PWSZ dołoŜyła 8 milionów złotych do remontu. Budynek jest 
przekształcany i będzie stanowić wspaniałą bazę akademicką.  
 
Andrzej Chuchnowski ogłosił 15 minutową przerwę w obradach.  
 
Ad pkt. 8  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie likwidacji MłodzieŜowego Domu Kultury  
w Suwałkach.  
 

Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały 
– załącznik nr 17 do protokołu. 
 

Andrzej Turowski przedstawił opinię Komisji Oświaty i Wychowania    
– załącznik nr 18 do protokołu.  
 
Zdzisław Przełomiec przedstawił opinię Komisji Finansowo – BudŜetowej  
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– załącznik nr 19 do protokołu.  
 

Wniosków nie zgłoszono. 
 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za podjęciem uchwały głosowało  –  17 radnych,  
− przeciw        –    4 radnych,  
− wstrzymało się     –    0.   
 

Większością głosów została podjęta:  
UCHWAŁA nr XXII/228/2012 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 30 maja 2012 r. 
w sprawie likwidacji MłodzieŜowego Domu Kultury w Suwałkach 
– załącznik nr 20 do protokołu.  
 
 

Ad pkt. 9  
Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie rozwiązania zespołu 
placówek, tj. Centrum Doskonalenia Nauczycieli i Kształcenia Ustawicznego  
w Suwałkach.  
 

Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały 
– załącznik nr 21 do protokołu. 
 

Andrzej Turowski przedstawił opinię Komisji Oświaty i Wychowania    
– załącznik nr 22 do protokołu.  
 
Zdzisław Przełomiec przedstawił opinię Komisji Finansowo – BudŜetowej  
– załącznik nr 23 do protokołu.  
 

Wniosków nie zgłoszono. 
 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za podjęciem uchwały głosowało  –  20 radnych,  
− przeciw        –    0 radnych,  
− wstrzymało się     –    0.   
 

Jednogłośnie została podjęta:  
UCHWAŁA nr XXII/229/2012 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 30 maja 2012 r. 
zmieniająca uchwałę w sprawie rozwiązania zespołu placówek, tj. Centrum 
Doskonalenia Nauczycieli i Kształcenia Ustawicznego w Suwałkach 
– załącznik nr 24 do protokołu.  
 
Ad pkt. 10  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie włączenia Centrum Kształcenia 
Ustawicznego w Suwałkach do Zespołu Szkół Technicznych w Suwałkach.  
 

Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały 
– załącznik nr 25 do protokołu. 
 

Andrzej Turowski przedstawił opinię Komisji Oświaty i Wychowania    
– załącznik nr 26 do protokołu.  
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Zdzisław Przełomiec przedstawił opinię Komisji Finansowo – BudŜetowej  
– załącznik nr 27 do protokołu.  
 

Wniosków nie zgłoszono. 
 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za podjęciem uchwały głosowało  –  21 radnych,  
− przeciw        –    0 radnych,  
− wstrzymało się     –    0.   
 

Jednogłośnie została podjęta:  
UCHWAŁA nr XXII/230/2012 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 30 maja 2012 r. 
w sprawie włączenia Centrum Kształcenia Ustawicznego w Suwałkach do Zespołu Szkół 
Technicznych w Suwałkach 
– załącznik nr 28 do protokołu.  
 

Ad pkt. 11  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie współpracy Miasta Suwałki z Miastem 
Czerniachowsk, Obwód Kaliningradzki Federacji Rosyjskiej.  
 

Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały 
– załącznik nr 29 do protokołu. 
 

Tadeusz F. Zamaro przedstawił opinię Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego   
– załącznik nr 30 do protokołu.  
 
Zdzisław Przełomiec przedstawił opinię Komisji Finansowo – BudŜetowej  
– załącznik nr 31 do protokołu.  
 

Wniosków nie zgłoszono. 
 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za podjęciem uchwały głosowało  –  21 radnych,  
− przeciw        –    0 radnych,  
− wstrzymało się     –    0.   
 

Jednogłośnie została podjęta:  
UCHWAŁA nr XXII/231/2012 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 30 maja 2012 r. 
w sprawie współpracy Miasta Suwałki z Miastem Czerniachowsk, Obwód 
Kaliningradzki Federacji Rosyjskiej 
– załącznik nr 32 do protokołu.  
 
Ad pkt. 12  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przekazania środków finansowych 
Komendzie Miejskiej Policji w Suwałkach.  
 

Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały 
– załącznik nr 33 do protokołu. 
 

Zdzisław Przełomiec przedstawił opinię Komisji Finansowo – BudŜetowej  
– załącznik nr 34 do protokołu.  
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Zbigniew De - Mezer – podziękował prezydentowi za udzielone wsparcie działań policji.  
Do takich działań zaliczył oprócz przekazanych środków, działalność prewencyjną StraŜy 
Miejskiej i zamontowany w wielu newralgicznych miejscach monitoring. Zwracając się  
do obecnego na sesji zastępcy komendanta policji w Suwałkach podkreślił, Ŝe Miasto  
nie musi swoimi dodatkowymi działaniami wspierać policji. Nie rozumiał równieŜ 
dokumentacji przekazanej przez policję, dotyczącej zakresu wykorzystania środków 
przekazanych policji przez Miasto w ubiegłym roku. Wykazanie ilości włamań, zatrzymań, 
legitymowań było czystą statystyką na potrzeby informacji skierowanej do Miasta. Radny 
wyraził nadzieję, Ŝe po rozmowie z komendantem policji oraz sporządzonego stosownego 
porozumienia środki finansowe przekazane przez Miasto zostaną wykorzystane efektywniej.  
 

Zdzisław Przełomiec wyraził zadowolenie z faktu moŜliwości wsparcia Komendy Miejskiej 
Policji środkami finansowymi pochodzącymi ze skromnych miejskich zasobów budŜetowych.  
Byłoby jednak wielkim nieporozumieniem, gdyby te środki miały słuŜyć innym celom  
nie koniecznie w sposób jednoznaczny przypisywany i związany z naszymi mieszkańcami. 
Na przykład konwojom, albo ochronie stadionu w czasie mistrzostw Europy. Mieszkańcy 
alarmują, Ŝe telefon alarmowy 112 jest trudno dostępny, pytają czy w okolicach działania 
monitoringu moŜna czuć się bezpiecznie, pytają równieŜ o patrole piesze, które stają się dziś 
rzadkością. Zaproponował współpracę ze spółdzielniami mieszkaniowymi, bo zbyt często 
obserwuje się podpalenia i dewastacje. Zaproponował rozwaŜyć przytoczone argumenty 
przed podpisaniem porozumienia z Miastem, aby działania były skuteczniejsze.  
 

Wniosków nie zgłoszono. 
 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za podjęciem uchwały głosowało  –  21 radnych,  
− przeciw        –    0 radnych,  
− wstrzymało się     –    0.   
 

Jednogłośnie została podjęta:  
UCHWAŁA nr XXII/232/2012 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 30 maja 2012 r. 
w sprawie przekazania środków finansowych Komendzie Miejskiej Policji w Suwałkach 
– załącznik nr 35 do protokołu.  
 
Józef Borkowski I zastępca Komendanta Miejskiego Policji, młodszy inspektor – odnosząc 
się do projektu uchwały w sprawie przekazania środków finansowych Komendzie Miejskiej 
Policji z przeznaczeniem na rekompensatę pienięŜną za słuŜby ponadnormatywne zapewnił, 
Ŝe wzorem lat ubiegłych w ramach zawieranego porozumienia środki te są przeznaczane tylko 
i wyłącznie na słuŜbę patrolową na terenie miasta. W porozumieniu zawarto szczegółowo – 
czy to mają być patrole piesze, czy patrole zmotoryzowane. W poprzednich latach  
były to patrole piesze, przeznaczane na patrolowanie suwalskich ulic, zabezpieczanie imprez 
masowych organizowanych przez Miasto. Dodatkowo policjanci byli kierowani  
na targowiska miejskie. Zadeklarował, iŜ w bieŜącym roku, zgodnie z sugestią radnych, część 
tych środków zostanie przeznaczona równieŜ na patole ruchu drogowego na terenie miasta  
ze szczególnym uwzględnieniem miejsc najbardziej zagroŜonych. Ze względu na stosowne 
decyzje Podlaskiego Komendanta Wojewódzkiego Policji zapewnił, Ŝe Ŝaden z partoli  
nie zostanie skierowany do słuŜby konwojowej, czy teŜ do słuŜby na rzecz EURO. 
Nadmienił, Ŝe na temat wykorzystania środków finansowych pochodzących z budŜetu Miasta 
przedkładane jest sprawozdanie. Podziękował, za wsparcie finansowe i zapewnił, Ŝe zostaną 
one wykorzystane efektywnie i pozwolą zapewnić porządek w mieście oraz podnieść 
poczucie bezpieczeństwa obywateli.  
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Ad pkt. 13  
Interpelacje i zapytania radnych.  
 

BoŜena Topczyłko – poprosiła o interwencję i pomoc w sprawie zerwania umowy  
przez Narodowy Fundusz Zdrowia z Niepublicznym Zakładem Opieki Zdrowotnej  
na prowadzenie specjalistycznej opieki ortopedycznej. 
 

Adam Kacprzyk:  

1. Zwrócił się z prośbą do prezydenta o interwencję w sprawie remontu przejazdów 
kolejowych na ulicy Wojska Polskiego i Sejneńskiej; 

2. Zapytał, jakie są zamierzenia w sprawie remontu ulicy Buczka oraz okolicznych ulic  
i parkingu przy Przedszkolu nr1. 

3. Zaapelował o dokończenie budowy deptaka przy ulicy Lotniczej.  
 

Zdzisław Przełomiec:  

1. Poprosił o interwencję w sprawie lekcewaŜenia przez odbiorców śmieci selektywnej 
zbiórki odpadów.  

2. Zwrócił uwagę na niebezpieczeństwo zagraŜające uczniom Zespołu Szkół nr 9  
z uwagi na brak przejścia dla pieszych na całej długości ulicy RóŜanej. 

 

Anna Ruszewska zwróciła uwagę na  nieaktualny plan miasta znajdujący się na stronie 
internetowej Urzędu Miejskiego.  
 
Grzegorz Gorlo – prosił o odpowiedź pisemną na następujące zagadnienia związane z nową 
inwestycją na terenie miasta Suwałk, czyli Intermarche:   

1. Czy w pierwszym przetargu, w dokumentacji były  przedstawione umowy inwestora  
z podmiotami, które miały wydzierŜawiać docelowo pomieszczenia w obiekcie? 

2. Kto miał dostęp do dokumentacji, poprosił o podanie imion i nazwisk?  

3. Poprosił o podanie domniemanych dochodów, które moŜna było uzyskać z wynajmu 
pomieszczeń u pierwszego inwestora.  

4. Prosił o potwierdzenie informacji podanych w audycji telewizyjnej, w której 
przedstawiciel firmy Krokus mówi o tym, Ŝe ustalenia architektoniczne z miastem 
dopiero będą podejmowane, i Ŝe projekt nie jest jeszcze gotowy do prezentacji.  

 
Andrzej Turowski  - Zwrócił się z prośbą o zmobilizowanie włascicieli do uporządkowania 
terenu połoŜonego pomiędzy ulicą Sikorskiego, a byłym szpitalem zakaźnym.  Zwrócił się 
równieŜ do policji i StraŜy Miejskiej aby kontrolowali ten teren.  
 
Krzysztof Tumialis zwrócił się zapytaniem, w sprawie uciąŜliwych dla mieszkańców przerw 
w dostawie energii elektrycznej i braku oświetlenia ulicznego na Osiedlu Kolejowa oraz przy 
ulicach Jana Pawła II oraz Utrata.  
 
Józef Kimera:  

1. Zapytał na czym polega program cyfrowa szkoła? 

2. Zwrócił uwagę na parkujące w mieście samochody z przyczepami campingowymi  
i domniemywał, Ŝe jest to efekt braku dostatecznego oznakowania dojazdu do nowego 
eurocampingu przy stadionie. 

3. W wyniku analizy sprawozdania z realizacji budŜetu zauwaŜył dysproporcje  
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w wydatkach z tytułu zakupu usług telekomunikacyjnych świadczonych w ruchomej 
publicznej sieci telefonicznej i w sieci stacjonarnej. Poprosił o całościową analizę  
i ewentualne pomysły jak moŜna byłoby ten problem zniwelować, w ramach 
oszczędności.  

 

Ad pkt. 14  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przedłuŜenia czasu obowiązywania taryf  
dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków.  
 

Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały 
– załącznik nr 36 do protokołu. 
 

Dorota A. Jabłońska przedstawiła opinię Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa  
– załącznik nr 37 do protokołu.  
 

Tadeusz F. Zamaro przedstawił opinię Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego   
– załącznik nr 38 do protokołu.  
 

Zdzisław Przełomiec przedstawił opinię Komisji Finansowo – BudŜetowej  
– załącznik nr 39 do protokołu.  
 

Wniosków nie zgłoszono. 
 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za podjęciem uchwały głosowało  – 19 radnych,  
− przeciw        –   0,  
− wstrzymało się     –   0.   
 

Jednogłośnie została podjęta:  
UCHWAŁA nr XXII/233/2012 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 30 maja 2012 r. 
w sprawie przedłuŜenia czasu obowiązywania taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę 
i zbiorowego odprowadzania ścieków  
– załącznik nr 40 do protokołu.  
 

 
Ad pkt. 15  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie postanowienia o odbieraniu odpadów 
komunalnych od właścicieli nieruchomości, połoŜonych na terenie Suwałk, na których 
nie zamieszkują mieszkańcy, a powstają odpady komunalne.  
 

Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały 
– załącznik nr 41 do protokołu. 
 

Tadeusz F. Zamaro przedstawił opinię Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego   
– załącznik nr 42 do protokołu.  
 

Wniosków nie zgłoszono. 
 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za podjęciem uchwały głosowało  – 19 radnych,  
− przeciw        –   0,  
− wstrzymało się     –   0.    
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Jednogłośnie została podjęta:  
UCHWAŁA nr XXII/234/2012 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 30 maja 2012 r. 
w sprawie postanowienia o odbieraniu odpadów komunalnych od właścicieli 
nieruchomości, połoŜonych na terenie Suwałk, na których nie zamieszkują mieszkańcy, 
a powstają odpady komunalne  
– załącznik nr 43 do protokołu.  
 

Ad pkt. 16  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie podziału Gminy Miasta Suwałki na sektory  
w celu zorganizowania odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości.  
 

Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały 
– załącznik nr 44 do protokołu. 
 

Tadeusz F. Zamaro przedstawił opinię Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego   
– załącznik nr 45 do protokołu.  
 

Wniosków nie zgłoszono. 
 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za podjęciem uchwały głosowało  – 19 radnych,  
− przeciw        –   0,  
− wstrzymało się     –   0.    
 

Jednogłośnie została podjęta:  
UCHWAŁA nr XXII/235/2012 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 30 maja 2012 r. 
w sprawie podziału Gminy Miasta Suwałki na sektory w celu zorganizowania 
odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości  
– załącznik nr 46 do protokołu.  
 

Ad pkt. 17  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchylenia uchwały Nr XIX/195/2012 Rady 
Miejskiej w Suwałkach z dnia 29 lutego 2012 roku w sprawie przystąpienia  
do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenów 
połoŜonych w granicach administracyjnych miasta Suwałk przeznaczonych pod linię 
400kV relacji Ełk – Granica Państwa. 
 

Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały wraz z autopoprawkami  
– załącznik nr 47 do protokołu. 
 

Tadeusz F. Zamaro przedstawił opinię Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego   
– załącznik nr 48 do protokołu.  
 

Wniosków nie zgłoszono. 
 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za podjęciem uchwały głosowało  – 19 radnych,  
− przeciw        –   0,  
− wstrzymało się     –   0.   
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Jednogłośnie została podjęta:  
UCHWAŁA nr XXII/236/2012 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 30 maja 2012 r. 
w sprawie uchylenia uchwały Nr XIX/195/2012 Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 29 
lutego 2012 roku w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego terenów połoŜonych w granicach administracyjnych 
miasta Suwałk przeznaczonych pod linię 400kV relacji Ełk – Granica Państwa 
– załącznik nr 49 do protokołu.  
 

 
Ad pkt. 18  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego terenów połoŜonych w granicach 
administracyjnych miasta Suwałki przeznaczonych pod lini ę 400kV relacji Ełk – 
Granica Państwa. 
 

Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały wraz z autopoprawkami  
– załącznik nr 50 do protokołu. 
 

Tadeusz F. Zamaro przedstawił opinię Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego   
– załącznik nr 51 do protokołu.  
 

Wniosków nie zgłoszono. 
 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za podjęciem uchwały głosowało  – 19 radnych,  
− przeciw        –   0,  
− wstrzymało się     –   0.   
 

Jednogłośnie została podjęta:  
UCHWAŁA nr XXII/237/2012 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 30 maja 2012 r. 
w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego terenów połoŜonych w granicach administracyjnych miasta Suwałki 
przeznaczonych pod linię 400kV relacji Ełk – Granica Państwa 
– załącznik nr 52 do protokołu.  
 
 

Ad pkt. 19  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany „Studium uwarunkowań i kierunków 
zagospodarowania przestrzennego miasta Suwałk”. 
 

Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały wraz z autopoprawkami  
– załącznik nr 53 do protokołu. 
 

Tadeusz F. Zamaro przedstawił opinię Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego   
– załącznik nr 54 do protokołu.  
 

Wniosków nie zgłoszono. 
 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za podjęciem uchwały głosowało  – 17 radnych,  
− przeciw        –   0,  
− wstrzymało się     –   0.   
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Jednogłośnie została podjęta:  
UCHWAŁA nr XXII/238/2012 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 30 maja 2012 r. 
w sprawie zmiany „Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 
przestrzennego miasta Suwałk” 
– załącznik nr 55 do protokołu.  
 
Ad pkt. 20  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budŜecie miasta na 2012 rok. 
 

Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały wraz z autopoprawkami  
– załącznik nr 56 do protokołu. 
 

Zdzisław Przełomiec przedstawił opinię Komisji Finansowo – BudŜetowej   
– załącznik nr 57 do protokołu.  
 

Wniosków nie zgłoszono. 
 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za podjęciem uchwały głosowało  – 19 radnych,  
− przeciw        –   0,  
− wstrzymało się     –   0.   
 

Jednogłośnie została podjęta:  
UCHWAŁA nr XXII/239/2012 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 30 maja 2012 r. 
w sprawie zmian w budŜecie miasta na 2012 rok 
– załącznik nr 58 do protokołu.  
 

Ad pkt. 21 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 
Miasta Suwałki na lata 2012-2025. 
 

Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały wraz z autopoprawkami 
– załącznik nr 59 i 59 A do protokołu. 
 

Zdzisław Przełomiec przedstawił opinię Komisji Finansowo-BudŜetowej  
– załącznik nr 60 do protokołu.  
 

Wniosków nie zgłoszono. 
 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za podjęciem uchwały głosowało  – 19 radnych,  
− przeciw        –   0,  
− wstrzymało się     –   0.   
 

Jednogłośnie została podjęta:  
UCHWAŁA nr XXII/240/2012 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 30 maja 2012 r. 
w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Miasta Suwałki na lata  
2012-2025 
– załącznik nr 61 do protokołu.  
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Ad pkt. 22  
Udzielenie odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.  
Czesław Renkiewicz udzielił odpowiedzi:  

BoŜenie Topczyłko w sprawie rozwiązania przez NFZ umowy z niepublicznym ZOZ 
zapewniającym opiekę medyczną ortopedyczną w Suwałkach poinformował, iŜ zaraz  
po otrzymaniu informacji o tym fakcie wystąpił z pismem do Dyrektora Podlaskiego 
Oddziału NFZ w Białymstoku. Zaapelował o rozwaŜenie moŜliwości dalszego 
funkcjonowania poradni ortopedyczno – urazowej prowadzonej przez dotychczasową spółkę 
do czasu rozstrzygnięcia nowego konkursu na wykonanie tego typu usługi. Podjęcie  
takiej decyzji zapewniłoby poczucie bezpieczeństwa mieszkańcom Suwałk i turystom,  
co powinno być priorytetem. Odpowiedzi jeszcze nie otrzymano. 

Adamowi Kacprzykowi: 

1. W kwestii remontu przejazdów kolejowych na terenie miasta zadeklarował, iŜ wystąpi 
w najbliŜszych dniach z pismem do Polskich Kolei Państwowych z prośbą o remonty 
przejazdów.  

2. W sprawie realizacji remontu ulicy Buczka poinformował, iŜ w wyniku 
przeprowadzonego przetargu na przedłuŜenie ulicy Wigierskiej pojawiły się spore 
oszczędności, które zabezpiecza Marszałek Województwa Podlaskiego. Podjęto juŜ 
rozmowy z Marszałkiem, o przekazanie tych środków na przebudowę ulicy Buczka na 
odcinku od ronda na wysokości skrzyŜowania z ulicą Trzydziestolecia PRL do ronda 
na wysokości skrzyŜowania z ulicą Leśną. Dokumentacja jest przygotowana,  
lecz procedura jest skomplikowana. Proces ten będzie trwał parę miesięcy, ale Miasto 
zrobi wszystko, Ŝeby te oszczędności przeszły z ulicy Wigierskiej na ulicę Buczka.  

3. W kwestii remontów na osiedlu Hańcza poinformował, iŜ trawa opracowywanie 
miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego tego rejonu. Tereny na tym 
osiedlu naleŜy uporządkować. Są tam linie energetyczne, słupy energetyczne, które są 
usytuowane w pasach drogowych. Trzeba przebudować niektóre ulice, pozyskać 
równieŜ cześć nieruchomości. Poinformował, iŜ zamiarem jest, aby po zakończeniu 
inwestycji trwających obecnie na Zielonej Górce, w większym stopniu zająć się 
budową i utwardzeniem ulic na osiedlu Hańcza.  

4. W kwestii parkingu przy przedszkolu przy ulicy Buczka poinformował, iŜ parking ten 
jest przewidziany w dokumentacji i w trakcie realizacji ulicy Buczka zostanie 
wykonany. 

5. W sprawie niedokończonej budowy chodnika na ulicy Lotniczej poinformował,  
iŜ poleci odpowiednim słuŜbom, aby temat zbadały. Zadeklarował, Ŝe jeŜeli jest to 
nieduŜy odcinek zostanie on uzupełniony.  

 
Zdzisławowi Przełomcowi  

1. W sprawie lekcewaŜenia selektywnej zbiórki odpadów przyznał, Ŝe jest to 
problem z którym naleŜy się zmierzyć. Jest to kwestia m.in. edukacji  
i zwiększonego nadzoru. Jest nadzieja, Ŝe planowane zmiany w zakresie nowego 
systemu gospodarki odpadami spowodują, Ŝe będzie lepiej. Nie wiadomo jaka 
będzie sytuacja po rozstrzygnięciu przetargów podziału miasta na sektory. 
Prezydent poinformował, iŜ po dyskusjach z radnymi zdecydował o powołaniu 
zespołu, który zajmie się przygotowaniem całej dalszej dokumentacji, która będzie 
decydowała o zagospodarowaniu odpadów w Suwałkach.  

2. W kwestii bezpieczeństwa dzieci na ulicy RóŜanej i braku oznakowanych przejść 
dla pieszych przyznał, Ŝe prace na tej opóźniają się. Powstała tam duŜa inwestycja 
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Konsorcjum Budowlanego „KONS–BUD” S.A. zwiększył się ruch pojazdów, 
pogorszyło się bezpieczeństwo pieszych. Wobec tego juŜ w warunkach  
w dokumentacji Miasto narzuciło firmie, iŜ na odcinku u zbiegu ulicy RóŜanej  
z ulicą Klonową ma poszerzyć skrzyŜowanie i zbudować rondo. Prace opóźniają 
się z uwagi na potrzebę wcześniejszego przebudowania przebiegającej na tym 
terenie linii energetycznej. PGE powinno przyśpieszyć swoje prace i wówczas 
„KONS–BUD” przystąpi do realizacji swojego zadania. W bieŜącym roku 
inwestycja powinna być wykonana. Prezydent  zdeklarował, iŜ przeprowadzi 
rozmowy w tej sprawie i zainteresuje się na jakim etapie jest realizacja tej 
inwestycji.  

 
Grzegorzowi Gorlo – mimo przekazania odpowiedzi na piśmie odniósł się  
do wypowiedzi radnego poniewaŜ wokół tematu wywiązała się dyskusja. 
Poinformował, Ŝe do pierwszego przetargu nikt się nie zgłosił. Drugi przetarg odbył 
się w ubiegłym roku. Zgłosił się jeden, suwalski przedsiębiorca, który zaproponował 
koncepcję nieprzystającą do miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego.  
W dokumentach podał, Ŝe współpracuje z Kauflandem i siecią Intermarche. Domyślać 
się moŜna, Ŝe w jednych z tych obiektów miałby powstać taki market, ale oprócz tego 
coś więcej. Analiza tej koncepcji przeprowadzona przez urbanistów, członków 
ówczesnej komisji, dowiodła, Ŝe te obiekty nie będą korespondowały z ustaleniami 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego. W ramach przetargu 
poproszono o dokumenty potwierdzające wiarygodność finansową tego 
przedsiębiorcy. Niestety dokumenty były obarczone wadami. Z przyczyn formalnych 
przetarg nie został rozstrzygnięty. Prezydent nadmienił, iŜ rozmawiał z tym 
przedsiębiorcą prosząc o zmianę koncepcji i zachęcał do startowania w kolejnym 
przetargu. Do trzeciego przetargu wpłynęła jednak tylko jedna oferta firmy Krokus  
z Poznania, która reprezentuje sieć Intermarche. Została przedstawiona luźna 
koncepcja zagospodarowania tego terenu. Na 15 tysiącach m2 zlokalizowany ma być 
jeden obiekt sklepowy z dodatkowymi usługami. Z planu miejscowego natomiast 
wynika, Ŝe sprzedaŜ tej działki jest przeznaczona na usługi centrotwórcze  
z dopuszczeniem funkcji handlowej, o powierzchni sprzedaŜy wszystkich obiektów 
wybudowanych nie większej niŜ 2 tysiące m2. Z planu wynika równieŜ, Ŝe elewacja 
od strony Jana Pawła II i od strony ulicy Świerkowej powinna być uprzywilejowana  
z uwagi na eksponowane połoŜenie tego obiektu. Z tych powodów w protokole 
zawarto zapis, Ŝe projekt szczegółowy zostanie sporządzony po ustaleniach  
i uzgodnieniach z Miastem Suwałki. Taki teŜ zapis będzie zawarty w akcie 
notarialnym. Spółka przewidziała wykonanie na tym terenie lub innym miejscu 
wskazanym przez Miasto, placu zabaw dla dzieci. To od Miasta zaleŜy w jaki sposób 
nastąpi zagospodarowanie tego terenu. Poza tym, o czym naleŜy pamiętać, 4 miliony 
300 tysięcy złotych są zaplanowane w budŜecie, po stronie dochodów.  

 

Andrzejowi Turowskiemu  w kwestii zachwaszczonej skarpy polecił StraŜy Miejskiej,  
aby zajęła się tą sprawą.  
 
Józefowi Kimerze: 

1. W sprawie oznakowania dojazdu eurocampingu na prośbę Prezydenta odpowiedział 
Waldemar Borysewicz dyrektor Ośrodka Sportu i Rekreacji, który poinformował,  
iŜ proces oznakowania zostanie zamknięty w następnym tygodniu. Nadmienił,  
Ŝe wszyscy camperowcy planują swoje trasy duŜo wcześniej, dlatego waŜniejsza jest 
informacja na stronie internetowej i dobre pozycjonowanie hasła. Dodał, Ŝe nie 
wszyscy chcą nocować na eurocampingu, niektórzy wybierają celowo inne miejsca.  
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2. W sprawie zakupu usług telekomunikacyjnych Prezydent przyznał, Ŝe istnieją pewne 
róŜnice i dysproporcje między wydatkami na ten cel w poszczególnych jednostkach 
oświatowych. Zadeklarował, iŜ temat ten będzie zbadany. Zapewnił jednak,  
Ŝe kaŜdego kwartału wykonanie budŜetu jest analizowane szczegółowo i rozrzutności 
nie ma.   

 
Marek Buczyński udzielił odpowiedzi:  
 
Annie Ruszewskiej w sprawie mapy miasta na stronie internetowej Urzędu Miejskiego 
oznajmił, Ŝe aktualna mapa jest w zakładce Kultura, Turystyka. Zaś w zakładce Nasze miasto 
jest zlinkowana mapa z internetowej firmy ogólnoświatowej i tam ta mapa rzeczywiście jest 
nieaktualna. NaleŜy usunąć ten link, ewentualnie zrobić przekierowanie na naszą mapę.  
Jest to teŜ dobra informacja, Ŝe mapy przygotowane przez miejskich informatyków są lepsze 
niŜ te wykonane przez ogólnoświatową firmę internetową.  

Józefowi Kimerze w sprawie cyfrowej szkoły potwierdził, iŜ do rządowego programu 
rozwijania kompetencji uczniów i nauczycieli w zakresie stosowania technologii 
informacyjno – komunikacyjnych (TIK) „Cyfrowa szkoła" została zakwalifikowana Szkoła 
Podstawowa nr 6. Jest to program pilotaŜowy dla wieloletniego programu, który stanowi 
kompleksowe przedsięwzięcie, mające na celu osiągnięcie przez szkoły funkcjonalności 
szkoły cyfrowej. Obejmuje on cztery obszary: e–nauczyciel – przygotowanie nauczycieli  
do nauczania, komunikowania się z uczniami i rodzicami oraz prowadzenia dokumentacji 
szkolnej z wykorzystaniem TIK; e–zasoby edukacyjne, w tym e–podręcznik – uzupełnienie 
oferty publicznych elektronicznych zasobów edukacyjnych, w tym zapewnienie dostępu  
do nieodpłatnych e–podręczników; e–szkoła – zapewnienie szkołom niezbędnej 
infrastruktury, w szczególności nowoczesnych pomocy dydaktycznych, e–uczeń – 
zapewnienie uczniom, w szczególności zagroŜonych cyfrowym wykluczeniem, dostępu  
do nowoczesnych pomocy dydaktycznych. Ogólny koszt realizacji programu dla SP nr 6 
opiewa na 250 tysięcy złotych, w tym ponad 60 tysięcy złotych wkładu własnego, reszta 
środków pochodzi z rezerwy celowej z budŜetu państwa. Celem programu pilotaŜowego  
jest wypracowanie optymalnego modelu realizacji programu wieloletniego w sprawie 
rozwijania kompetencji uczniów i nauczycieli w zakresie stosowania TIK w edukacji. 
Uczniowie i nauczyciele, dzięki rozwojowi kompetencji cyfrowych, nabędą niezbędne 
kwalifikacje do funkcjonowania w społeczeństwie informacyjnym. Jeśli pilotaŜ sprawdzi się, 
pozostałe suwalskie szkoły będą mogły równieŜ skorzystać z tego programu.  

Łukasz Kurzyna udzielił odpowiedzi:  

Krzysztofowi Tumialisowi w sprawie przerw w dostawie energii elektrycznej oraz braku 
oświetlenia ulicznego na Osiedlu Kolejowa, przy ulicach Jana Pawła II i Utrata wyjaśnił,  
Ŝe w tym rejonie była trudna do lokalizacji awaria kabla zasilającego. Jest to związane między 
innymi ze skomplikowaną infrastrukturą, która słuŜy do oświetlenia miasta. Cześć urządzeń 
typu kable zasilające i oprawy oświetleniowe są własnością miasta, natomiast w duŜej mierze 
infrastruktura starsza naleŜy nadal do PGE. Sprawy te są systematyzowane i infrastruktura 
jest modernizowana w ramach przebudowy ulic.   

Ad pkt. 23  
Wnioski i oświadczenia radnych.  

Andrzej P. Chuchnowski poinformował, iŜ w okresie międzysesyjnym organ nadzoru 
rozstrzygnięciami nadzorczymi stwierdził niewaŜność niektórych paragrafów następujących 
uchwał:  
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− uchwały nr XX/208/2012 Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 28 marca 2012 r.  
w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 
bezdomności zwierząt na terenie Miasta Suwałk na rok 2012;  

− uchwały nr XX/211/2012 Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 28 marca 2012 r.  
w sprawie określenia zasad gospodarki nieruchomościami mienia gminnego Miasta 
Suwałki;  

Poinformował równieŜ, iŜ zostało umorzone postępowanie nadzorcze w sprawie stwierdzenia 
niewaŜności § 1 ust.2 i ust. 4 oraz § 2 uchwały nr XX/204/2012 Rady Miejskiej w Suwałkach 
z dnia 28 marca 2012 r. w sprawie rozwiązania zespołu placówek, tj. Centrum Doskonalenia 
Nauczycieli i Kształcenia Ustawicznego w Suwałkach.  

Przekazał równieŜ radnym do wiadomości, iŜ w związku z podjęciem przez Radę Miejską 
w Suwałkach stanowiska w sprawie wzmoŜenia działań na rzecz wyjaśnienia okoliczności 
obławy w lipcu 1945 roku oraz odnalezienia miejsca pochówku Ofiar otrzymaliśmy 
korespondencję z Kancelarii Prezydenta Rzeczypospolitej Polskiej Biura Listów i Opinii 
Obywatelskich, od Tadeusza Arłukowicza, Senatora RP, BoŜeny Kamińskiej, Posłanki na Sejm 
RP oraz Dyrektora Oddziału  Instytutu Pamięci Narodowej Komisji Ścigania Zbrodni przeciwko 
Narodowi Polskiemu w Białymstoku.  

Stowarzyszenie Samorządna Suwalszczyzna zwróciło się do Rady z wnioskiem  
o zobowiązanie Prezesa Targowisk Miejskich do uporządkowania i właściwego 
zagospodarowania placu przy ul. Bakałarzewskiej w Suwałkach.  

Zaprosił radnych do zapoznania się z wymienioną korespondencją. Nadmienił, iŜ istnieje 
równieŜ moŜliwość otrzymania kopi wyŜej wymienionych pism w Biurze Rady Miejskiej.  

Czesław Renkiewicz zaprosił do udziału w uroczystościach miejskich oraz przekazał radnym 
nowe wydawnictwo ksiąŜkowe „Suwałki wczoraj i dziś” sfinansowane w ramach projektu 
TRANS IN FORM  

Dariusz Siwicki złoŜył Ŝyczenia z okazji dnia samorządowca oraz podziękował owocną 
współpracę i pomoc w realizacji zadań na rzecz ochrony przeciwpoŜarowej. Wręczył na ręce 
Przewodniczącego Rady Miejskiej medal okolicznościowy z okazji jubileuszu 20 lecia powołania 
Państwowej StraŜy PoŜarnej.  

Ad pkt. 24  
Zamknięcie obrad.  
 

Andrzej P. Chuchnowski poinformował, Ŝe najbliŜsza sesja planowana jest na dzień  
27 czerwca 2012 r. o godz. 1000 w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego nr 26 przy ulicy 
Mickiewicza 1.  
 Kończąc XXII sesję Rady Miejskiej serdecznie podziękował przybyłym  
za uczestnictwo w sesji, a radnym za aktywny udział w obradach.  
  

Na tym protokół zakończono.  
 

            Przewodniczący  
Rady Miejskiej w Suwałkach  

 
Andrzej Paweł Chuchnowski  

Protokołowała: 
Ewa Kasjanowicz  
 
Podinspektor w Biurze Rady Miejskiej  
Urzędu Miejskiego w Suwałkach  


